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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 165)

Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (nr 195)
25 maja 2023 r.
Komisje: do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych oraz Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi, obradujące pod przewodnictwem posła Leszka Galemby (PiS), 
przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o ułatwie-
niach w przygotowaniu i realizacji inwestycji w zakresie biogazowni rolniczych, 
a także ich funkcjonowaniu (druki nr 3196 i 3263).

W posiedzeniu udział wzięli: Janusz Kowalski sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi wraz ze współpracownikami, Tomasz Kuśnierek pełniący obowiązki zastępca prezesa Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa oraz Andrzej Kojtych doradca ekonomiczny w Departa-
mencie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu:  Igor Amarowicz, Paulina Gontarz, 
Dariusz Myrcha, Agnieszka Nowak i Łukasz Żylik – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji 
Sejmowych.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Dzień dobry państwu. Otwieram wspólne posiedzenie Komisji do Spraw Energii, Kli-
matu i Aktywów Państwowych oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
Witam serdecznie państwa posłów i gości biorących udział w dzisiejszym posiedzeniu. 

Witam serdecznie sekretarza stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi, pełno-
mocnika rządu do spraw transformacji energetycznej obszarów wiejskich pana ministra 
Janusza Kowalskiego.
Stwierdzam kworum.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych 

w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o ułatwieniach w przygotowaniu i reali-
zacji inwestycji w zakresie biogazowni rolniczych, a także ich funkcjonowaniu (druki nr 
3196 i 3263).
W czasie drugiego czytania zgłoszono cztery poprawki. Przechodzimy do procedowa-

nia tych poprawek.
Poprawka nr 1. Czy ktoś chce uzasadnić z Koalicji Obywatelskiej?

Poseł Kazimierz Plocke (KO):
Tak. Dziękuję, panie przewodniczący. Wysokie Komisje, poprawka nr 1 dotyczy dopi-
sania do art. 3 w ust. 1 pkt 8 sformułowania po pkt 1–7: „na terenie działania klastra 
z zastrzeżeniem pkt 9”. Chodzi nam o to, żeby organizator klastra energii prowadził 
swoją działalność na terenie gminy, gdzie prowadzi  swoją działalność,  żeby nie było 
sytuacji takiej, że organizatorem czy koordynatorem klastra może być podmiot, który 
ma swoją siedzibę w mieście wojewódzkim, a prowadzi działalność w innym regionie, 
w innym województwie. Chcielibyśmy tutaj zawęzić i uszczelnić ten system, dlatego taką 
poprawkę składamy. Dziękuję.
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Komisji rolnictwa i roZwoju wsi (nr 195)

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Janusz Kowalski:
Rekomendacja negatywna. Prosimy o odrzucenie poprawki.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Biuro? Nie ma. Dziękuję. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Poproszę o wyniki głosowania. Głosowało 45 posłów. Za – 16, przeciw – 29. Stwier-

dzam, że Komisje odrzuciły powyższą poprawkę.
Przechodzimy do poprawki nr 2. Czy ktoś z państwa chce uzasadnić? Bardzo proszę.

Poseł Kazimierz Plocke (KO):
Poprawka nr 2 dotyczy określenia udziałów większościowych w spółce handlowej. W projekcie 
ustawy jest zapis, że „spółka handlowa, w której akcje lub udziały posiada przynajmniej jeden 
z podmiotów”. Natomiast my doprecyzowujemy, żeby  to był podmiot, który ma większo-
ściowy udział akcji. To też wzmacnia pozycję na rynku tego podmiotu z uwagi na to, że będzie 
normalna gra rynkowa, więc naszym zdaniem poprawka jak najbardziej zasadna. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Stanowisko rządu?

Sekretarz stanu w MRiRW Janusz Kowalski:
Rekomendacja negatywna. Prosimy o odrzucenie poprawki.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Przystępujemy do głosowania nad poprawką nr 2. Kto z pań  i panów posłów  jest 

za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Proszę o podanie wyników. Głosowało 47 posłów. Za – 17, przeciw – 30. Stwierdzam, 

że Komisje odrzuciły powyższą poprawkę.
Przechodzimy do poprawki nr 3. Czy ktoś z państwa chce uzasadnić? Bardzo proszę.

Poseł Kazimierz Plocke (KO):
W poprawce nr 3 proponujemy, ażeby dopisać sformułowanie, które mówi, że substraty 
będą pochodzić z odległości nie większej niż 25 km od miejsca wykonywania działalno-
ści związanych z funkcjonowaniem biogazowni rolniczych. Wedle naszych ekspertów 
odległość do 25 km jest optymalną odległością, gdzie koszty transportu substratu się 
bilansują i dlatego uznajemy, żeby tę poprawkę przyjąć, ponieważ to też jest gwarancja 
dla społeczności lokalnych, że substrat nie będzie dowożony z dalszych odległości, tylko 
z najbliższej okolicy, dlatego te 25 km. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Przechodzimy do głosowania. Stanowisko rządu, bardzo proszę.

Sekretarz stanu w MRiRW Janusz Kowalski:
Rekomendacja negatywna. Prosimy o odrzucenie.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki 

nr 3? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Poproszę o podanie wyników głosowania. Głosowało 48 posłów. Za – 17, przeciw – 31. 

Stwierdzam, że Komisje odrzuciły powyższą poprawkę.
Rozpatrujemy poprawkę nr 4. Proszę o uzasadnienie.
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Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji do sPraw energii, Klimatu i aktywów Państwowych (nr 165), 

Komisji rolnictwa i roZwoju wsi (nr 195)

Poseł Kazimierz Plocke (KO):
Dziękuję, panie przewodniczący. Wysokie Komisje, poprawka nr 4 dotyczy określenia odległo-
ści, w jakiej może być zlokalizowana biogazownia od zabudowań mieszkalnych. Proponujemy, 
żeby to było 300 m z uwagi na to, iż uznajmy, że społeczności lokalne powinny mieć możli-
wość wypowiedzenia się co do lokalizacji biogazowni rolniczej i w jakich odległościach należy 
tę biogazownię lokalizować. 300 m wynika z optymalnych naszych wyliczeń, dlatego też taką 
poprawkę przedstawiamy Wysokim Komisjom. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Stanowisko rządu, panie ministrze?

Sekretarz stanu w MRiRW Janusz Kowalski:
Rekomendacja negatywna. Prosimy o odrzucenie poprawki.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania nad poprawką nr 4.
Kto z pań  i panów posłów  jest za przyjęciem poprawki? Kto  jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Dziękuję. 
Poproszę o podanie wyników. Głosowało 48 posłów. Za – 19, przeciw – 29. Stwierdzam, 

że Komisje odrzuciły powyższą poprawkę.
Komisje muszą wybrać jeszcze posła sprawozdawcę, który przedstawi sprawozdanie 

Komisji na sprawozdaniu plenarnym. Proponuję, aby sprawozdawcą pozostał poseł Piotr 
Uruski.

Poseł Piotr Uruski (PiS):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Leszek Galemba (PiS):
Dziękuję. 
Czy jest sprzeciw? Nie widzę. Nie słyszę. Dziękuję.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie 

Komisji.


